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هرس درختان توســط پیمانکار شرکت توزیع نیروی برق 
استان بوشــهر موجب انتقادهایی از سوی اعضای شورای 

شهر و مدیران شهرداری شده است.
به گزارش مهر، طی روزهای اخیر هرس درختان در شــهر 
بوشهر که توسط پیمانکار شرکت توزیع نیروی برق صورت 
گرفته اســت، با انتقادهایی از ســوی اعضای شورای شهر 
و مدیران شــهرداری روبرو بوده است.هرس درختان برای 
جلوگیری از ورود شاخ و برگ درختان به شبکه های انتقال 
و توزیع برق یک امر ضروری و اجتناب ناپذیر است که هر 

ساله و در دوره های مختلف انجام می شود.
این کار به منظور پیشــگیری از مخاطرات پیش رو انجام 
می شود تا در آینده مشــکلی برای شبکه برق و همچنین 
مردم پیش نیایــد چرا که عدم هــرس درختان می تواند 
حوادث ناگواری را ایجاد کند.انتظار می رود هرس درختان 
به صورت اصولی و صحیح و با مشارکت و همراهی شرکت 
توزیع نیروی برق و شــهرداری انجــام گیرد تا ضمن رفع 

خطر، آسیبی به فضای سبز شهری نیز وارد نشود.
عضو شورای اســامی  شهر بوشهر در گفت وگو با خبرنگار 
مهر با انتقاد از هرس درختان در معابر و خیابان های اصلی 
شــهر بوشهر اظهار داشــت: انتظار می رود هماهنگی لازم 
بین دســتگاه های اجرایی از جمله شــرکت توزیع نیروی 

برق و شهرداری برای چنین مواردی انجام شود.عبدالخالق 
برزگرزاده با تاکید بر اجرای اصولی هرس درختان تصریح 
کرد: اگر قرار است هرس درختان در سطح شهر انجام شود 

باید صحیح و اصولی باشد تا هم باعث رفع مخاطرات برای 
شبکه برق شود و هم اینکه مشکلی برای درختان و فضای 

سبز شهری ایجاد نکند.

وی اضافــه کــرد: هرس های کــه در روزهــای اخیر در 
خیابان های شهر انجام شده به بدترین شیوه ممکن انجام 
شــده و برخی درختان به جای هرس قطع کرده اند. عضو 
شورای اسامی شهر بوشهر تاکید کرد: این شیوه بسیار بد 
است و از شهردار بوشهر درخواست دارم رسیدگی سریع به 
موضوع داشته باشند تا شاهد تکرار چنین مسائلی نباشیم 

و آسیب به فضای سبز شهری در بوشهر وارد نشود.
معاون اجرایی و خدمات شــهری شــهردار نیز با انتقاد از 
وضعیت هرس درختان در شــهر بوشــهر اظهار داشــت: 
متأسفانه پیمانکار اداره برق بدون اطاع ما نسبت به هرس 
نامتعــارف درختان کرده که مــورد اعتراض ما قرار گرفته 

است.
مســعود غامزاده اضافه کرد: طی نامه ای به اداره برق نیز 
این امر اعام کردیم و فرماندار بوشهر نیز به موضوع ورود 

پیدا کردند.
وی با اشاره به پیگیری های صورت گرفته برای این موضوع 
ادامه داد: مقرر شــد جلســه ای پیرامــون موضوع هرس 
درختان در فرمانداری گرفته شــود.همراهی و همکاری و 
تعامل بین مدیران دســتگاه های اجرایی باعث می شود تا 
چنین اقداماتی با بهترین شــکل و به صورت اصولی اجرا 

شود و مشکات حاشیه ای اینچنینی را شاهد نباشیم.

قطع درخت به جای اصلاح

هرس درختان در بوشهر حاشیه ساز شد
دلالی قبر هنوز به کرج نرسیده است

رئیس سازمان آرامستان های شهرداری کرج گفت: دلالی قبر هرگز در بهشت 
سکینه کرج اتفاق نیفتاده است.محمد محمودی نژاد با بیان این که قبا خرید 
و فروش قبر از ســوی دلالان در برخی نقاط اســتان تهران دیده شــده بود، 
گفت: فروش قبر با قیمت های گزاف توســط افراد دلال در کرج اتفاق نیفتاده 
و نخواهد افتاد.او می گوید: این شــیوه شرعا مکروه اســت و امکان واگذاری 
قبر خریداری شــده از سازمان آرامســتان ها فقط به خانواده درج یک وجود 
دارد، حتی هبه قبر هم انجام نمی شود.رئیس سازمان آرامستان های شهرداری 
کرج با بیان این که برای آبیاری فضای ســبز بهشــت ســکینه)ع( با کمبود 
آب مواجه هســتیم، گفت: علی رغم همه پیگیری ها و مکاتبات، نتوانســتیم 
انشــعاب آب دریافت کنیم.او می گوید: آرامستان بهشــت سکینه دارای دو 
اســتخر با حجم های ۱۰ هزار و ۳۶ هزار متر مکعبی اســت که از آب باران و 
قنات برای پرکردن آن ها استفاده می کنیم.محمودی نژاد گفت: از کمک تمام 
مناطق دهگانه شهرداری برای رساندن آب به فضای سبز استفاده می کنیم.او 
می گوید: بعضی از شــهروندان که برای اهل قبور می آیند برای آبیاری فضای 
ســبز قبور متوفیان و شست و شوی و قبور از آب سرد کن استفاده می کنند.

رئیس سازمان آرامستان های شهرداری کرج گفت: ۷۰ هکتار از کل مجموعه 
بهشت سکینه قابل بهره برداری داری است و ۳۲ هکتار از آن به فضای سبز 
اختصاص دارد.او می گوید: خانواده متوفیان اغتشاشات اخیر پیکرها را دریافت 
کردند و روند برگزاری مراســم عزاداری شــان به طور عادی و مانند سایرین 

برگزار شده است.

سرمای شمال نرسیده مصرف گاز دو برابر شد
مصرف روزانه گاز در مازندران به ۳۳ میلیون متر مکعب رسید که ۱۰۰ درصد 
بیشتر از چند هفته قبل است.مایلی رستمی، مدیرعامل شرکت گاز مازندران 
گفت: مصــرف گاز در مازندران در چند هفته اخیــر روزانه ۱۸ میلیون متر 
مکعب بود که اکنون به ۳۳ میلیون متر مکعب رســیده است.او با بیان اینکه 
هنوز پیک مصرف گاز آغاز نشده اســت، افزود: مازندرانی ها پارسال در پیک 
مصرف روزانه ۳۹ میلیــون مترمکعب گاز مصرف کرده بودند که پیش بینی 
می شود این میزان امسال به ۴۰ میلیون متر مکعب برسد.مدیرعامل شرکت 
گاز مازندران در خصوص دلایل این افزایش نیز گفت: عاوه بر ســرمای هوا، 
امسال ۶۰ هزار مشترک جدید و ۳۰۰ واحد صنعتی به مشترکان این شرکت 
اضافه شدند.مایلی رستمی افزود: گاز مشترکان مازندرانی پارسال قطع نشده 
بود و تمام تاش کارکنان شــرکت گاز این است که امسال نیز در فصل سرد 
سال جریان گاز قطع نشــود.او بر صرفه جویی در مدیریت مصرف گاز تاکید 
کرد و از مشــترکان خانگی خواست درجه شــوفاژ ها را بین ۱۸ تا ۲۱ درجه 

تنظیم کنند.

اختصاص ۶۶۲ میلیارد تومان 
به سیل زدگان جنوب فارس

مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری فارس از اختصاص حدود ۶۶۲ میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون تومان برای جبران خســارت های ناشی از سیل در این استان 
خبــر داد.به گزارش مهــر، خلیل عبداللهی، گفت: به اســتناد مصوبه هیئت 
دولت، برای ســاخت ۲۸۰ واحد شهری آسیب دیده از سیل مردادماه ۱۴۰۱ 
در اســتان فارس ۷۰ میلیارد تومان تسهیات تخصیص یافته که عدد آن به 
ازای هر واحد مسکونی شهری ۲۵۰ میلیون تومان است.وی با یادآوری اینکه 
تســهیاتی نیز به یک هزار واحد روستایی آسیب دیده از سیل مردادماه در 
این استان اختصاص داده شده است، گفت: عدد این تسهیات برای هر واحد 
۲۰۰ میلیون تومان و در مجموع ۲۰۰ میلیارد تومان بوده اســت.عبداللهی با 
اشــاره به تخصیص اعتبار باعوض به ۲۸۰ واحد شــهری، گفت: به ازای هر 
واحد شهری ۵۰ میلیون تومان و در مجموع ۱۴ میلیون تومان و برای حدود 
یک هزار واحد روستایی نیز به ازای هر واحد ۵۰ میلیون تومان و در مجموع 
۵۰ میلیارد تومان کمک باعوض در نظر گرفته شده است.مدیرکل مدیریت 
بحران استانداری فارس با بیان اینکه یک هزار و ۹۰۰ واحد مسکونی در این 
اســتان متأثر از ســیل مردادماه ۱۴۰۱ نیاز به تعمیر دارد، گفت: به ازای هر 
واحد ۳۰ میلیون تومان کمک باعوض و در مجموع ۵۷ میلیارد تومان برای 
این بخش در نظر گرفته شده است.او در رابطه با اعتبارات در نظر گرفته شده 
برای کمک های معیشــتی افزود: اعتباری به مبلغ ۹۰ میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
تومان در قالب ۳ هزار و ۲۰ مورد کمک معیشتی شامل خرید و تعمیرات لوازم 
خانگی اختصاص داده شده است. کمک معیشتی به روستاها نیز با مبلغی در 
حدود ۶۰ میلیارد و ۴۰۰ میلیون به ۳ هزار و ۲۰ مورد اختصاص یافته است.

عبدالهی به اعتبارات اختصاص داده شــده به زیرساخت های کشاورزی اشاره 
و خاطرنشــان کرد: ۸۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان هم به زیرســاخت های 
آســیب دیده از سیل تعلق گرفته اســت.مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
فارس افزود: در ســیل مرداد امسال، ۳۴ شهرستان از مجموع ۳۷ شهرستان 

استان درگیر بارندگی بود.

کلینیک تخصصی کسب وکار در مازندران 
راه اندازی شد

رئیس ســازمان صمت مازنــدران از راه اندازی کلینیک تخصصی کســب و 
کار برای ایده پردازی در اســتان خبر داد.مجیــد فانی در گفتگو با خبرنگار 
مهر با بیان اینکه رابطه صنعت با دانشــگاه ها بهتر و مطلوب تر شــده است، 
گفت: با دانشگاه هایی نظیر نوشــیروانی تعامل مطلوب داریم و نسبت به راه 
اندازی کلینیک کســب وکار برای اولین بار در اســتان راه اندازی شده است.

وی گفت: اگر دانشــجویان و دانشــگاهیان ایده ای داشته باشند و یا برای به 
روز کردن تجهیزات و امکانات می توانند از خدمات کلینیک کسب و کار بهره 
گیری کنند.وی با اشاره به اینکه در سال جاری برای ۵۰۰ نفر با فعال کردن 
واحدهای تولیدی راکد شــغل ایجاد شده است، گفت: ۲۰ کارخانه راکد سال 
جاری در اســتان احیا شد و به چرخه تولید برگشت.فانی ادامه داد: همچنین 
برای ارتقای ظرفیت ها و پتانســیل های تعداد زیادی واحدهای نیمه فعال نیز 
در اســتان اقدام شده است و در بخش معدن نیز ۴۸ معدن راکد امسال احیا 
شــده است.رئیس سازمان صمت مازندران یادآور شد: در استان بیش از ۲۴۴ 
مجوز معدنی صادر شد که نیمی از این واحدها فعالیت دارد و سرمایه گذاری 
در بخش صنعت و معدن در دســتیابی به رشــد و توسعه اقتصادی اهمیت 

زیادی دارد.

اخبار کوتاه

مدیر عامل شــرکت آب و فاضاب اســتان قم گفت:۲۰۰ 
کیلومتر از شبکه آب و ۲۵۰ کیلومتر از شبکه فاضاب در 
استان قم دچار فرسودگی است.حسن بختیاری در گفتگو 
با خبرنگار مهر اظهار داشــت: طول شبکه آب در شهر قم 
بیش از ۲۲۰۰ کیلومتر است که از این میزان شبکه، ۲۰۰ 

کیلومتر آن فرسوده است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان قم با اشاره به 
میزان شــبکه فاضاب در قم ابراز داشــت: در حال حاضر 

۱۰۷۰ کیلومتر شــبکه فاضاب در شهر قم وجود دارد که 
۲۵۰ کیلومتر آن دچار فرســودگی است.بختیاری عنوان 
داشــت: در ۶ ماه نخست ســال جاری ۱۶ کیلومتر شبکه 
آب در قم اصاح شــد و توســعه یافت که در مقایســه با 
ســال گذشته رشد خوبی داشته است.وی با بیان اینکه قم 
در منطقه گرم و خشــک قرار دارد و از سویی در کشور و 
اســتان با کمبود منابع آبی مواجه هستیم ابراز داشت: کم 
آبی مشکلی اســت که به صورت دائمی در قم با آن مواجه 

هستیم به همین دلیل مدیریت تولید و توزیع آب با جدیت 
دنبال می شــود و با اقدامات صورت گرفته، تابستان را به 

خوبی پشت سر گذاشتیم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب استان قم در ادامه بیان 
داشــت: در شش ماه نخست امسال ۶۸ میلیون مترمکعب 
آب برای توزیع در اســتان قم تولید شده است که از نظر 
بهداشــتی هیچ گونه مشکلی نداشــته و این امر به تأیید 
و نظــارت نهادهای مربوطه نیز رســیده اســت.بختیاری 

همچنین با اشــاره به چگونگی تأمین آب استان قم عنوان 
داشــت: ۵۷ درصد آب شرب قم از سدکوچری، ۱۸ درصد 
از ســد ۱۵ خرداد، ۱۸ درصد از چاه های موجود در شهر و 
۷ درصد نیز از چاه های آب علی آباد تأمین شده است.وی 
علت شوری و افت کیفیت آب قم در سال جاری را کاهش 
ســهم قم از ســدکوچری عنوان کرد و افزود: برای جبران 
کمبود آب مجبور به استفاده از منابع زیرزمینی شدیم که 

این امر باعث کاهش کیفیت آب شده است.

به گفته رئیس کمیســیون عمران، حمل و نقل و ترافیک 
شورای شهر مشــهد، دادستانی در پاســخ به درخواست 
شورای شهر مبنی بر انجام مجدد مطالعات کمربند جنوبی 
و باقی ماندن این کمربنــد در طرح تفصیلی عنوان کرده 
است که بر اســاس مصوبه شورای حفظ حقوق بیت المال 
این پروژه از طرح تفصیلی خارج شــود و حتی به صورت 
موقت و ستاره دار نیز در طرح تفصیلی باقی نماند.دی ماه 
ســال ۱۳۹۱ بود که اجرای فاز نخســت پروژه پرماجرای 
کمربند جنوبی مشهد با هدف تسهیل در تردد و کاهش بار 
ترافیکی آغاز شــد.در اواخر سال ۱۳۹۶ و پس از پیشرفت 
بیــش از ۸۰ درصدی فاز یک پــروژه، اعتراضات گروه ها و 

سمن های زیســت محیطی منجر به این شد که با دستور 
دادســتان وقت مشهد و با تصمیم شــورای حفظ حقوق 

بیت المال پروژه متوقف شود. 
در مدیریت شــهری گذشــته و بــا مصوبه ســتاد تدبیر 
اســتانداری، کاربری تفرجگاهی به جای کاربری ترافیکی 
برای این پروژه تعریف شــد و ماجرای این پروژه پرمناقشه 
پایــان یافت، اما اکنون بعد از گذشــت چند ســال از این 
ماجرا، شورای ششــم درخواست پیگیری مجدد مطالعات 
این پروژه را داشــته و در نامه ای به اســتاندار خواســتار 

انجام مجدد مطالعات کمربند جنوبی شــده است. حسن 
موحدیان، رئیس شــورای شهر مشهد در مصاحبه با ایسنا 
در این باره عنوان کرده بود که شهر مثل موجود زنده دائم 
درحال تغییر است؛ همه چیز ممکن است تغییر کند، نظر 
دوســتان شــورا این بود که یک بار دیگر موضوع بررسی 
شــود.ایمان فرهمندی، رئیس کمیسیون عمران، حمل و 
نقل و ترافیک شــورای شهر مشــهد در گفت وگو با ایسنا 
و در این خصوص اظهار کرد: در پاســخ به درخواست ما، 
آقای بهشتی، معاون دادستان، مکاتبه ای کردند و فرمودند  

براساس مصوبه شــورای حفظ حقوق بیت المال این پروژه 
از طرح تفصیلی خارج شــود و حتی بــه صورت موقت و 
ســتاره دار در طرح تفصیلی باقی نماند، اما پیشنهاد ما این 
بود که به صورت ســتاره دار، مشــروط به مطالعات بیشتر 
در طرح تفصیلی جنوب شــرق بماند.وی افزود: حذف این 
پروژه از طرح تفصیلی به این معنی اســت که مشــخص 
نیســت مطالعه دیگری انجام شــود. مــا در نامه ای که به 
استاندار نوشتیم پیشنهاد کردیم کمربند جنوبی را حذف 
نکنند، زیرا در طرح جامع بوده و طرح تفصیلی نیز بخشی 
از طرح جامع اســت، بنابراین باید باشد، اما پروژه از طرح 

تفصیلی حذف شد.

مدیر دفتر محیط زیست آب منطقه ای آذربایجان غربی از پیگیری تامین یک هزار 
و ۲۲ میلیون مترمکعب آب از تالاب های اقماری و نیاز آب زیست محیطی دریاچه 
ارومیه خبر داد.مرتضی قلی زاده  اظهار کرد: در این مدت ازجمله از تالاب های قره 
گل ۶.۲ میلیون مترمکعب، کانی برازان و قوپی باباعلی مجموع  هشــت میلیون 
مترمکعب آب تامین شده اســت.وی از تهیه اطلس آلودگی منابع آب در استان 
خبرداد و افزود: در این راســتا یک هزار و ۲۸۰ مورد پیگیری، کنترل و شناسایی 
واحد آلاینده منابع آب در اســتان انجام گرفته است.قلی زاده با اشاره به ۵۰ مورد 
تعیین حرایم کیفی منابع آب سطحی، زیرزمینی و تالاب های استان در خصوص 
استقرار کاربری در استان اضافه کرد: در این مدت ۱۰ مورد بررسی طرح ارزیابی 
زیست محیطی طرح های شــرکت آب منطقه ای و دیگر موارد ارائه شده به اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان صورت گرفته است.مدیر دفتر محیط زیست و 
کیفیت منابع آب شــرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی، ارائه نظر در خصوص 
محل های دفن پســماند در اســتان از جمله محل دفن پسماند در شهر آواجیق، 

شوط  و پاسخ دهی به درخواست های واصله از طریق سامانه ۱۱۱ و ماقات های 
مردمی مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان را بخشی از اقدامات این دفتر در 
ســال جدید  عنوان کرد.  قلی زاده با اشــاره به  پیگیری، تکمیل و ارســال چک 
لیست های پایش کیفی سدهای آب شــرب )هفت سد در حال بهره برداری( به 
صورت ماهانه، ۳ ماهه و ۶ ماهه در استان، گفت: تدوین سند پایش کیفی رودخانه 
مرزی ارس و حوضه آبریز زرینه رود با همکاری کارگروه های مربوطه در دســتور 
کار قرار دارد.وی همچنین ارائه پیشــنهادات و اظهارنظر در خصوص گزارش های 
ارزیابی زیست محیطی منابع آب استان از جمله نیروگاه برق آبی سد شهرچای، 
پیگیری مشــکات بوجود آمده ناشی از پساب کارخانجات جاده ارومیه – مهاباد 
به انهار زراعی و تاش در جهت رفع مشکات بوجود آمده از طریق پیشنهاد لوله 
گذاری و انتقال پســاب جهت کشــت درختان غیر مثمر، به عنوان مثال شرکت 
اروم اسپوتا، بررسی و ارائه پیشنهاد در خصوص مشکات سدهای استان از جمله 
رشد گیاهان آبزی در سد حســنلو و ممانعت از مشکات بوجود آمده در تامین 

آب زراعی از طریق ایســتگاههای پمپاژ، اعام حدود قانونی مجاری آبی واقع در 
طرحهای هادی روستایی از جمله: مشیرآباد، قره داغ، خانقاه، آلباغ و سراب رحیم 

خان و غیره را از دیگر اقدامات این دفتر در نیمه نخست امسال ذکر کرد.

با وجود آنکه مســئولان برای احیای سرزمین 
طای ســفید حرف های زیــادی برای گفتن 
دارند اما هر ســاله با آوار چالش ها و مشکات 
مختلف بر ســر پنبه کاران، به نظر می آید روند 
احیای »طای ســفید گلستان« بیش از پیش 
به قهقرا می رود.روزی بیش از ۱۵۰ هزار هکتار 
از اراضی گلستان زیر کشت پنبه می رفت و ۵۵ 
هزار نفر را مشــغول به کار می کرد اما به مرور 
روزگار طای سفید گلستان به ناخوشی رفت 
و ســطح کشــت این محصول به کمتر از ۱۰ 
هزار هکتار رســید در ادامه با ورود مسئولان و 
حمایت در حوزه بازار و تجارت، سیستم تعطیل 
پنبه کاری گلســتان در مسیر احیاء قرار گرفت 
تا جایی که امروز درنتیجه اقدامات انجام شده 
سطح زیر کشت پنبه به ۲۰ هزار هکتار رسیده 
است.باوجودآنکه مســئولان همیشه از احیای 
طای ســفید سخن می گویند اما حمایت های 
انجام شــده چنگی به دل نمی زند، برای مثال 
درحالی که امسال هر کیلوگرم پنبه در ابتدای 
برداشــت حدود ۲۵ هزار تا ۳۰ هزار تومان به 
فــروش می رفت طی هفته های اخیر با کاهش 
شــدید قیمت همــراه بوده و همین مســئله 
پنبه کاران را ناامید کرده اســت.وقتی هرساله 
چالش ها و مشکات مختلف بر سر پنبه کاران 
آوار می شود با این روند چطور می توان از آن ها 
انتظار داشــت تا ســال آینده هم برای کشت 
پنبه پیشقدم شــوند؟  پنبه کاران نمی دانند از 
آشفته بازار کود و سم گله کند یا از آموزش های 
ضعیف و معیشت در مضیقه باشند و یا از نابه 
سامانی بخش بازرگانی و ارزانی نرخ پنبه شکوه 
کنند هر چه که هست به نظر می آید این روند 
احیای سرزمین طای سفید گلستان را بیش 
از پیش به قهقرا می کشــاند.یکی از کشاورزان 
گلستانی که در کشــت پنبه ید طولایی دارد 
با اشــاره به چالش های پیش روی کشت این 
محصول به ایسنا، گفت: تقریباً ۲۰ سال است 

که به کشت پنبه مشغول هستم و در هر هکتار 
حدود دو تن محصول برداشت می کنم.

عطا لکزایی ادامه می دهد؛ متأسفانه در کشت 
پنبه هزینه ها بالا و قیمت خرید پایین اســت، 
هزینه کارگر و انتقال به کارخانه هزینه بر است، 
از ســویی کارخانجات هم افُت قیمت می زنند، 
به نظر می رسد با ادامه این روند، همین مقدار 
کشــت پنبه نیز در استان گلســتان برچیده 
می شود.وی با اشاره به اینکه پنبه دست دلال 
و واسطه است، بیان کرد: دلالان و واسطه ها با 
کارخانجات با هم دور یک میز می نشــینند و 
یک قیمت را تعیین می کنند که معمولاً قیمت 
تعیین شده به ضرر کشــاورز تمام می شود.این 
کشــاورز گلستانی از کاهش قیمت خرید پنبه 
در اســتان گایه  کرد و یادآور شد: متأسفانه 
درحالی که تا همین چند روز گذشــته پنبه را 
آن هم به صورت علی الحســاب ۲۵ هزار تومان 
می خریدنــد امروز به ۲۳ هــزار تومان کاهش 
داده اند، از طرفــی هنگام تحویل محصول هم 
کارخانجات افُت می زنند و همین مســئله باز 
میــزان هزینه نهایی را کاهــش می دهد.یکی 
دیگر از کشــاورزان گلستانی هم از خشکسالی 
و کمبود آب گله مند اســت و می افزاید؛ روزی 
گلستان به سرزمین طای سفید شهرت داشت 
و تمامی روســتاهای حاشیه سد وشمگیر پنبه 
می کاشتند اما اتفاقاتی که در حوزه آب بندانهای 
غیرمجاز رخ داد کشت پنبه را با چالش مواجه 
کرده است.امانقلی هیوه چی ادامه داد: متأسفانه 
با گسترش آب بندان های غیرمجاز، کشت پنبه 
نیز به مقدار شدید کاهش پیدا کرده، از سویی 
دیگر با وجود آنکه در گذشــته کیفیت بذرها 
آنقدر مطلوب نبود باز هــم میزان تولید پنبه 
بیشــتر از شرایط فعلی بود و این مسئله نشان 
می دهد خشکسالی هم بر میزان تولید پنبه اثر 

داشته است.
وی با بیان اینکه نبود حمایت کافی و بی مهری 

مسئولان موجب شــده تا دیگر انگیزه ای برای 
کشت پنبه نداشته باشــیم، یادآور شد: کشت 
پنبه اصاً به صرفه نیســت، بنده کشت گندم 
را به پنبه ترجیح می دهم چراکه دردســرهای 
کشت پنبه را ندارد.علیقلی ایمانی_ دبیر خانه 
کشاورز گلستان در این باره به ایسنا گفت: در 
سال های گذشته قیمت پنبه معقول، منصفانه 
و خــوب بود و به دلیل کاهش واردات و تاطم 
بازار جهانی، مســئولان ما به بازار داخلی روی 
آوردند لــذا قیمت افزایش داشــت در همین 
راســتا کشاورزان، سال گذشــته را مبنای کار 
خود قرار دادند و انتظار داشتند با وجود تورم، 
قیمت پنبه هم افزایشی شود لذا سطح کشت 
افزایش یافت.وی ادامه داد: در پنبه، سویا، کلزا، 
جو و ذرت وابسته به بازار جهانی هستیم و این 
تاطم ها در بازار جهانی نیز بر محصول ما تأثیر 
می گذارد، همیشه به کشاورزان تأکید می کنم 
کــه مبنای کار را بر قیمت تضمینی بگذارید و 
اگر این قیمت به صرفه بود برای کشت محصول 
موردنظر اقدام کنید، قیمت تضمینی پنبه در 
سال جاری ۱۵ هزار و ۴۰۰ تومان بود که انتظار 
می رفــت با وجود تورم و افزایش قیمت ها، این 
میزان افزایش یابد. دبیر خانه کشاورز گلستان 
بیــان کرد: در حال حاضــر قیمت پنبه به هر 
کیلوگــرم ۲۲ هزار تومان آن هــم با افُت بالا 
به فروش می رســد در واقع  قیمت محصول با 
احتســاب افُت محصول به زیر ۲۰ هزار تومان 
رســیده است، متأســفانه در سطح گلستان با 
توجه به بی مهری های انجام شده به محصولات 
کشــاورزی در بخــش بازرگانی، هر ســاله ما 
محصولات را از دســت می دهیم همان طور که 
بی مهری ها، استقبال کشاورزان از کلزا را کاهش 
داده است.ایمانی با اشاره به اینکه ما واردکننده 
محصولات هستیم و به کاشت تمامی محصولات 
نیاز داریم لذا هر چقدر در اســتان تولید کنیم 
نیاز کشور اســت، گفت: در الگوی کشت سه 
موضوع اعم از نیاز کشور، اقلیم و اقتصاد خانوار 
کشاورز باید موردتوجه باشد، متأسفانه اقتصاد 
خانوار کشــاورز مشکل ساز شــده و معیشت 
کشاورزان تأمین نمی شود.وی با تأکید بر اینکه 
ما در کشــور نیازمند محصول پنبه هستیم و 
مسئولان باید تدبیری بیاندیشند، متذکر شد: 
متأسفانه درحالی که طی دو هفته شاهد روند 
کاهشــی قیمت پنبه هســتیم اما مسئولان 
اقدامی نمی کنند؟ متولی تولید جهاد کشاورزی 
است و مســئولان ذی ربط باید این موضوع را 

پیگیری می کردند. دبیر خانه کشاورز گلستان 
با بیان اینکه بنــده دو بار با مجری طرح پنبه 
کشــور ارتباط برقرار کردم که ایشــان عنوان 
کردند باید ســازمان جهاد کشاورزی گلستان 
شــرایط فعلی را برای وزارتخانه تبیین کند تا 
موضوع با وزیر جهاد کشــاورزی مطرح شود و 
سازمان تعاون روستایی برای خرید توافقی پنبه 
از کشاورز وارد عمل شود، متأسفانه این مهم تا 
دو روز گذشته هنوز عملیاتی نشده است.ایمانی 
با تأکید بر اینکه اگر خواستار پایداری در تولید 
هستیم باید حامی کشاورز باشیم والا سال آینده 
به عقب برمی گردیم، افزود: امروز دیگر کارگری 
برای کشاورز اقتصادی نیست و به نظر می رسد 
در برداشت محصول باید از ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان اســتفاده شود و با توجه به قطعات 
اراضی ما ماشین هایی در ابعاد کوچک طراحی 
و تولید شــود تا برای کشــاورز به صرفه باشد، 
همیشــه که نمی توان از ماشین های غول پیکر 
بــا قیمت ۱۰ میلیاردی اســتفاده کرد.وی که 
معتقد اســت با ادامه این روند در کشت پنبه 
راه به جایی نخواهیم برد، تصریح کرد: چرا باید 
با واردات پنبه، دلارها را به جیب کشــاورزان 
خارجی بریزیم ولی از کشــاورز ایرانی حمایت 
نکنیم؟ اگر از کشاورزان حمایت صورت بگیرد 
عاوه بر پنبه در سایر محصولات کشاورزی هم 
می توانیم نیاز خود به خارج از کشور را برطرف 
کنیم.علی موســی خانی_ رئیس اداره پنبه و 
دانه های روغنی جهاد کشــاورزی گلستان نیز 
در ایــن باره اظهار کرد: تاکنــون ۲۵ هزار تن 
وش پنبه وارد ۹ پنبه پاک کنی استان گلستان 
شــده و حدود ۲۵ هزار تــا ۳۰ هزار تومان به 
فروش رفته اما در هفته های اخیر قیمت پنبه 
نزولی شده و استاندار گلستان و دیگر مسئولان 
پیگیر این موضوع هستند که با توجه به کاهش 
شدید قیمت، تعاون روستایی برای خرید پنبه 

با قیمت مناسب وارد عمل شود.
وی با بیان اینکه در حال حاضر شــرایط برای 
کشــت پنبه فراهم اســت، بیان کرد: با توجه 
به رقم هایی که مرکز تحقیقات کشــاورزی در 
محصول پنبه وارد کرده امکان دارد در زراعت 
پاییزه کشاورز را به کشــت پنبه ترغیب کند 
لذا پنبه رقیب گندم نیســت.رئیس اداره پنبه 
و دانه های روغنی جهاد کشاورزی گلستان به 
هزینه های بالای کارگری در محصول پنبه اشاره 
کرد و یادآور شد: کشت پنبه در مناطق دارای 
خاک حاصلخیز در گلســتان به دلیل کمبود 

نیروی کارگــری کاهش پیدا کرده و بیشــتر 
در مناطق شــمالی استان با خاک ضعیف و یا 
لب شور توسعه پیدا کرده حال آنکه این مناطق 
با کمبود شــدید آبی مواجه هستند، برخی از 
کشــاورزان ما با استفاده از ارقام داخلی پنبه ۶ 
تا ۸ تن محصول برداشــت کرده اما کشاورزان 
دیگر به دلیل کشت در مناطق خشک و بی آب 
با کاهش محصول مواجه هستند.موسی خانی 
با بیــان اینکه با اقتصادی شــدن پنبه و رفع 
مشکات برداشت، کشــاورزان مناطق جنوبی 
اســتان نیز برای کشت پنبه ترغیب می شوند، 
یادآور شــد: قیمــت پنبه جهانی اســت و از 
اردیبهشت ماه که کشــاورزان، کشت را شروع 
کردند قیمت پنبه نزولی شــده و به ۲.۲ دلار 
رســیده و این مهم موجب شده قیمت گذاری 
پنبه در داخل تحت تأثیر قیمت جهانی و واردات 
پنبه قرار گیرد.وی با بیان اینکه در حوزه فنی 
از پنبه کاران گلستانی حمایت شد اما بیشترین 
مشــکل پنبه کاران در حوزه بازرگانی و خرید 
است، توضیح داد: اگر کمباین پنبه وارد استان 
گلستان شود بســیاری از پنبه کاران قدیمی به 
کشت این محصول روی می آورند، پنبه نسبت 
به ســایر محصولات هزینه های بالایی دارد و 
درصورتی که برداشــت ماشــینی پنبه ترویج 
شــود هزینه های پنبه کاهــش می یابد.رئیس 
اداره پنبه و دانه های روغنی جهاد کشــاورزی 
گلستان اضافه کرد: در کشور کمباین برداشت 
پنبه وجود دارد اما در استان گلستان به دلیل 
کوچک بودن قطعات اراضی کشــاورزی، ورود 
کمباین و برداشت ماشــینی ممکن نیست از 
طرفی به دلیل قیمت بالای کمباین پنبه تأمین 
هزینه آن برای کشاورز به صرفه نیست.موسی 
خانی از کشــاورزان خواست در صورت امکان 
محصول خود را مســتقیماً به کارخانه تحویل 
دهند تا از این طریق دســت واســطه ها کوتاه 
شــود و گفت: باید زنجیره های جدید تعریف و 
اجرایی شود تا کشاورزان محصول را مستقیم 
و بدون واسطه به کارخانه تحویل دهند تا سود 
به کارخانه برگردد؛ ایجاد تعاونی ها در محصول 
پنبه ازجمله این راهکارها است.وی اعتقاد دارد؛ 
ســازمان جهاد کشاورزی مشکات فنی بر سر 
راه کشــت پنیه را حل کرده اما مســائلی اعم 
از واردات بی رویه، کشــت محصول رقیب مثل 
برنج، هزینه بالای برداشت پنبه و غیره ازجمله 
عللی است که انگیزه کشاورزان برای کشت این 

محصول را کاهش داده است.

فرسودگی ۴۵۰ کیلومتر از شبکه آب و فاضلاب قم

حذف کمربند جنوبی مشهد از طرح تفصیلی 

تامین نیاز آب دریاچه ارومیه از تالاب های اقماری

پنبه همچنان در پیچ وخم بی مهری ها

 »طلای سفید گلستان« به قهقرا می رود

»آگهي مناقصه عمومی«

شــهرداري شــاهرود درنظر دارد آگهي 
مناقصه درخصوص  احداث ایســتگاه شماره 
پنج آتش نشــانی واقع در خیابان شهید قدوسی، بالاتر از اداره 
اســتاندارد اقدام نمایند، لذا متقاضیان مي توانند جهت کســب 
اطاعات بیشتر از موضوع آگهي همه روزه به جز ایام تعطیل در 
وقت اداري با تلفن 32333960-023 حوزه عمران  شهرداری 
شــاهرود تماس حاصــل نمایند. ضمناً متن آگهي در ســایت 
  www.setadiran.ir تدارکات الکترونیکــي دولت به آدرس

جهت مشاهده متقاضیان قابل رویت و بهره برداري مي باشد.
                                         محسن احمدی 
                                        شهردار شاهرود

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان فومن 

برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۸۰۰۳۰۰۳۴۹۵-۱۴۰۱/۰۶/۳۱ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمان های فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی فومن تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی مینا قاسم زاده فرزند 
محمد صادق به شــماره ملی ۲۶۷۹۱۰۴۷۴۹ نســبت به ششدانگ یک باب خانه و محوطه به مساحت ۳۵۵ متر مربع به 
شماره پاک ۱۰۷۳ فرعی مفروز و مجزی شده از پاک شماره ۱۸ فرعی از ۲ اصلی واقع در شکالگوراب بخش ۲۴ گیان 
از مالکیت رسمی مظفر جهاندیده شکالگورابی محرز گردیده است، لذا به منظور اطاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی 

اقامه دعوی طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف 617
  تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/08/08
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/08/22

سرپرست ثبت اسناد و املاک شهرستان فومن 
 شیرزاد عزیزی جوکندان


